
 
                              PROTOKÓŁ  Nr IX/2011 

z  IX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 2 września  2011r. w budynku administracyjnym 
Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 8˚˚ do 10.15.  

                                Ad.1.  Otwarcia VIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień.  Przywitał obecnych na Sesji radnych, sołtysów i 
gości zaproszonych.   

       Przewodniczący Rady poinformował,  Ŝe na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest   

14-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Nieobecny na Sesji: Józef Zych. 

Lista obecności – w załączeniu. 

                               Ad.2. Następnie  odczytał  porządek VIII Sesji Rady Gminy: 

     1. Otwarcie IX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.              

     2. Przyjęcie porządku IX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

     3. Przyjęcie Protokołu z VIII Sesji Rady Gminy. 

     4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na VIII Sesji Rady Gminy 

         Solec-Zdrój. 

      5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy. 

      6. Interpelacje i zapytania radnych. 

     7. Uchwała w sprawie  rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Wójta  

         Gminy. 

     8.  Uchwała w sprawie wyboru ławników na kadencję 2012-2015. 

     9.  Uchwała w sprawie ustalenia opłat za świadczenia prowadzonych przez  

          Gminę Solec-Zdrój przedszkoli publicznych i oddziałów przedszkolnych    

          przy szkołach podstawowych. 

   11. Uchwała w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania. 

   12. Uchwała w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu  

         wykonania budŜetu Gminy Solec-Zdrój, o kształtowaniu się Wieloletniej  

        Prognozy Finansowej Gminy, a takŜe o przebiegu wykonania planu  

        finansowego Gminnego Centrum Kultury w Solcu-Zdroju za pierwsze   



        półrocze roku budŜetowego. 

   13. Uchwała w sprawie dokonania zmian w budŜecie gminy na 2011r. 

  14. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 

  15. Wolne wnioski i zapytania. 

  16. Zakończenie obrad.                                                                                               

       Proponowany porządek posiedzenia  poddany pod głosowanie radnych, został  przyjęty  

jednogłośnie.                  

                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeŜeń ani uwag do  

protokołu z  VIII Sesji Rady Gminy.  

Protokół został przyjęty głosowaniem – jednogłośnie.        

 

                                Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania  

uchwał podjętych na VIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.  

Radni nie zgłosili Ŝadnych uwag. 

      Sprawozdanie - w załączeniu. 

                                Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach  

wydanych  w okresie między Sesjami. 

Nie zgłoszono uwag ani zastrzeŜeń.  

Informacja – w załączeniu. 

                               Ad.6. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 

Radny Jan śubrowski: 

- Czy 100% areału zbóŜ w gminie jest skoszone?  Jaka jest jakość ziarna? Czy Centrala nasienna będzie 
sprowadzała nasiona kwalifikowane i czy rolnicy będą mieć bonifikaty przy zakupie? 

- Rozpoczął się rok szkolny. Czy szkoły są przygotowane do roku szkolnego:  jak działa dowóz uczniów, jak 
wygląda sprawa doŜywiania, zaopatrzenia dzieci w podręczniki szkolne, czy będą wyprawki, jaka jest 
przewidziana pomoc materialna dla uczniów, czy będą grupy wyrównawcze i kółka zainteresowań? 

- Przy zakręcie na Zagórzany jest przewrócony drogowskaz. 

- Znaki drogowe są zarośnięte wysokimi trawami i krzewami, co powoduje, Ŝe są niewidoczne. 

Radny Józef Zych: 

- Na drodze Kolonia Zagajów – Piasek Mały znajduje się duŜa wyrwa. 

- Zamontować przystanek dla dzieci w Zagajowie. 



Radny Jerzy Kopeć: 

- Nawieźć rumu na drogę polną . 

- Zwrócić się do inwestora, który buduje w Sułkowicach wiatraki, o zorganizowanie zebrania z mieszkańcami 
wsi na temat oddziaływania tych urządzeń na środowisko. 

- Kiedy będzie budowana kanalizacja w Sułkowicach? 

-Na drodze powiatowej w Sułkowicach oznaczyć pasy dla pieszych, z myślą o bezpieczeństwie dzieci 
korzystających z autobusu. 

- Radny Józef Nowak: 

- Kiedy będzie dokończona droga do Gadawy. 

- Potrzebne są trzy betony pomiędzy Kikowem a Kosinowem. 

- ZałoŜyć jeden przepust. 

Radny Jerzy Łukasiewicz: 

- Co dalej z drogą od p. Biskupka do Zwierzyńca? 

- Oczyścić rów od p. Nizioła w kierunku Studniska. 

- Zrobić drogę Zborów – śuków z rowami i zjazdami. 

Radny Stanisław śelazny: 

- Czy będą załoŜone lampy na Ludwinowie? 

- Przy budowie drogi Wełnin – Ludwinów zwrócić uwagę, aby była wyrównana przy moście. 

- Czy most  będzie remontowany? 

- Zrobić chodnik w Świniarach od kościoła w dół. 

Radny Adrian Babiarz: 

- Pan Dudek z Piestrzca jest właścicielem drogi, z której korzystają inni mieszkańcy. Chce ją oddać na rzecz 
gminy pod warunkiem połoŜenia na niej kostki lub asfaltu. 

Radny Włodzimierz Grabda: 

- Właściciele rowu w kierunku śukowa wyrazili zgodę na jego czyszczenie. 

- Ustawić barierki na drodze do śukowa. 

Radny Stanisław Doktór: 

- W Toczyskach znajdują się cztery posesje, do których prowadzi droga, którą nie moŜna przejść. Zrobić ją w 
asfalcie. 

- Kiedy będą robione drogi Ludwinów – Dąbrówka i Kopanina? 

- Ustawić sygnalizację świetlną na „sandomierce” poniewaŜ jest tam bardzo duŜo wypadków. 

- Odmulić rów długości ok. 200 m. od kuźni do figury. 



- Na Ługnii  bobry zbudowały tamę i woda zalewa pola. 

Radny Paweł Fortuna: 

- Potrzebne są dwa zestawy kamienia na drogę na Woźnicę. WzdłuŜ niej znajdują się pola uprawne. 

- Wyciąć krzaki przy drodze Włosnowice-Piestrzec. 

Radny Pałys Kazimierz: 

- Kiedy będzie robiona droga do łąk dworskich? 

- Czemu nie jest budowana obwodnica przez Janów? 

- Kiedy powstaną place zabaw? 

- Czy będzie zagospodarowany park w Zborowie? 

 

Radny Józef Zych: 

- W dalszym ciągu  nie jest wyremontowany most w Kolonii Zagajów. 

Radny Jan Powroźnik: 

- Czy w budŜecie są środki na remont świetlic wiejski 

                          Ad.7. Przewodniczący Rady Czesław Stępień poinformował , Ŝe radni otrzymali  projekty 
uchwał do zapoznania się  z nimi. Odbyły się równieŜ  posiedzenia komisji stałych Rady Gminy , podczas 
których mieli moŜliwość zgłaszania swoich uwag, poprawek i wydać stosowną opinię.  

Wszystkie przedłoŜone projekty otrzymały pozytywną opinię komisji.     

         W związku z powyŜszym Przewodniczący Rady Czesław Stępień odczytał uchwałę w sprawie rozpatrzenia 
ponownej skargi na działalność Wójta Gminy. 

Nikt nie zabrał głosu w powyŜszej sprawie. Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta następującą 
ilością głosów: 

Za – 10,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymało się – 0 . 

Uchwała Nr IX/38/2011 w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Wójt Gminy – w załączeniu. 

                       Ad.8. Następnie radni przystąpili do wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Busku-Zdroju. 

OSP w Solcu zgłosiła kandydata w osobie Pana Pawła Grzegorza Ślusarskiego. 

Spełniał wszystkie kryteria wymagane  do pełnienia funkcji ławnika. 

W imieniu Zespołu opiniującego opinię dotyczącą zgłoszonej kandydatury odczytał  

Pan Paweł Fortuna. 

        Sekretarz Gminy Barbara Simon przedstawiła radnym zasady głosowania.  



Radni jednogłośnie uznali, Ŝe nie będą powoływać komisji do przeprowadzenia głosowania, a funkcję komisji 
skrutacyjnej będzie sprawować prezydium Rady w składzie: Przewodniczący Rady Czesław Stępień i jego 
zastępcy Stanisław  Doktór i Kazimierz Pałys. 

Przeprowadzono tajne głosowanie. Przewodniczący Czesław Stępień odczytał protokół, zgodnie z którym za 
przyjęciem kandydatury Pawła Grzegorza Ślusarskiego głosowało  

12 radnych, przeciw – 2, wstrzymało się – 0. 

Odczytana i poddana pod głosowanie uchwała w sprawie wyboru ławnika została przyjęta następującą ilością 
głosów: 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 . 

Uchwała nr IX/39/2011 w sprawie wyboru ławników na kadencję 2012 – 2015  

– w załączeniu.  

                     Ad.9. Sekretarz Barbara Simon poinformowała  zebranych o wydanym przez Wojewodę 
rozstrzygnięciu nadzorczym w stosunku do podjętej na poprzedniej sesji uchwały w sprawie opłat za 
świadczenia w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych. 

W związku z powyŜszym ustalono odpłatność wg stawek godzinowych oraz zmieniono termin płatności . 

Odczytana i poddana pod głosowanie uchwała nie budziła zastrzeŜeń  radnych, przyjęta została następującą 
ilością głosów: 

Za- 14, 

Przeciw – 0, 

Wstrzymało się – 0. 

Uchwała Nr IX/40/2011 w sprawie ustalenia opłat za świadczenia prowadzonych przez Gminę Solec-Zdrój 
przedszkoli publicznych  i oddziałów przedszkolnych przy szkołach podstawowych – w załączeniu. 

                       Ad.10. W dalszej kolejności Przewodniczący Czesław Stępień odczytał  i poddał pod głosowanie 
uchwałę w sprawie  utworzenia odrębnych obwodów głosowania. 

       Nikt z radnych nie wniósł pytań ani zastrzeŜeń. Podczas głosowania uchwała została przyjęta następującą 
ilością głosów: 

za przyjęciem – 14 radnych, 

przeciw – 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych. 

Uchwała Nr IX/41/2011 w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania  – w załączeniu. 

                          Ad.11.  Nie budziła zastrzeŜeń uchwała w sprawie określenia zakresu i formy informacji o 
przebiegu wykonania budŜetu , o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i o przebiegu 
wykonania planu finansowego Gminnego Centrum Kultury za pierwsze półrocze roku budŜetowego. 



Po jej odczytaniu za przyjęciem głosowało – 14 radnych,  

przeciw – 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych.  

Uchwała Nr IX/42/2011 w sprawie  określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budŜetu 
Gminy Solec-Zdrój, o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy, a takŜe o przebiegu 
wykonania planu finansowego Gminnego Centrum Kultury w Solcu-Zdroju za pierwsze półrocze roku 
budŜetowego – w załączeniu. 

                       Ad.12. Bez uwag przyjęto uchwałę w sprawie zmiany budŜetu  na 2011r. 

Odczytana i poddana pod głosowanie uchwała  otrzymała następującą ilość głosów: 

za przyjęciem – 14 radnych, 

przeciw – 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych. 

Uchwała Nr IX/43/2011 w sprawie zmiany budŜetu Gminy Solec-Zdrój na 2011 r. –  

w załączeniu. 

                       Ad.13. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje udzielili : 

Starosta Jerzy Kolarz: 

- Wniosek o wyznaczenie przejścia dla pieszych w Sułkowicach przekaŜe do Zarządu . 

- Na dzień dzisiejszy nie jest w stanie dokładnie odpowiedzieć, kiedy będzie wybudowana droga do Gadawy. Są 
złoŜone wnioski, między innymi na tę drogę, do pełnomocnika ds. klęsk Ŝywiołowych. W przypadku 
pozytywnej weryfikacji i przyznania środków powinna być zrealizowana w ciągu najbliŜszych dwóch lat. 

- Droga Zborów – śuków nie jest w najgorszym stanie. Będzie odnowiona, ale w pierwszej kolejności będą 
robione drogi wymagające natychmiastowego remontu. Zjazdy mogą być budowane jedynie w przypadku pełnej 
przebudowy dróg.  

- Wspólnie z Wójtem rozwaŜą sprawę budowy chodnika w Świniarach. 

- Sprawę remontu mostu w Kolonii Zagajów poruszy u dyrektora Zarządu Dróg. 

- W trakcie przygotowań do scalenia są grunty połoŜone w Piestrzcu i Kikowie . 

- Korzystając z okazji zaprosił zebranych na piknik nad zalewem w dniu 16 września br. 

             Radny Powiatowy Andrzej Gądek: 

- Dodał, Ŝe gmina Solec-Zdrój jest drugą po gminie  Busko , która ma największy udział w budowie dróg. 

             Następnie odpowiedzi udzielił Wójt Adam Pałys: 

 

- Odpowiadając na interpelację radnego Jana śubrowskiego przedstawił działania podejmowane przez Gminę, 
mające na celu jej promocję. 

   Radny Jan śubrowski zaproponował, aby  informację tę umieścić na stronie Solca. 



-  Ziarno z tegorocznych zbiorów było nienajlepszej jakości.  Centrala nasienna została sprzedana. Wójt nic nie 
wie o bonifikatach przy zakupie materiału siewnego przez rolników. 

- Szkoły i przedszkola są  dobrze przygotowane do rozpoczęcia roku szkolnego. Zorganizowany jest dowóz i 
doŜywianie. 

- Do 31 sierpnia br. do szkoły moŜna było składać wnioski o zakup podręczników a do  

15 września br. o stypendium do GOPS. 

- W szkołach organizowane są kółka zainteresowań i grupy wyrównawcze. 

- Wniosek o zamontowanie wyrwanego drogowskazu na drodze na Zagórzany oraz o wyczyszczenie  otoczenia 
znaków drogowych zgłosi do Zarządu Dróg. 

- Droga Kolonia Zagajów – Piasek Mały zostanie sprawdzona pod katem uszkodzeń. 

- Przystanek w Zagajowie będzie ustawiony, nie zna jednak terminu. 

- Jest złoŜony wniosek o montaŜ dwóch wiatraków. 

   Pan Grzegorz Jabłoński wyjaśnił, Ŝe trwa postępowanie mające na celu uzyskanie opinii   odpowiednich słuŜb 
w zakresie ich oddziaływania na środowisko.  

Wójt dodał, Ŝe jeŜeli  mieszkańcy domagają się zorganizowania spotkania na ten temat, to  naleŜy uzgodnić to z 
p. Jabłońskim. 

- Wszystkie miejscowości będą objęte kanalizacją w postaci oczyszczalni przydomowych bądź siecią 
kanalizacyjną. 

- Brak jest środków na dalszą budowę drogi do p. Biskupka. Remontowane są te ciągi, które były ujęte w planie.  

- Rów będzie wyczyszczony. 

- W tym roku nie będzie robione oświetlenie na Ludwinowie, z powodu braku pieniędzy. 

- Droga Ludwinów – Wełnin będzie wyrównana. 

- JeŜeli Pan Dudek chce przekazać na rzecz Gminy drogę, powinien złoŜyć w tej sprawie wniosek o jej 
nieodpłatne przejęcie. 

- Rów w Piasku w kierunku śukowa będzie wyczyszczony. 

- Droga na Toczyska moŜe być robiona jeŜeli będą na ten cel środki. 

- Odbył się przetarg na drogi. Termin wykonania ustalono na 30 września br. 

- W sprawie tamy zbudowanej przez bobry na Rzosce naleŜy zwrócić się do Zarządu Melioracji i Urządzeń 
Wodnych w Kielcach.  

- Wniosek o załoŜenie sygnalizacji świetlnej na drodze krajowej w Wełninie będzie ponowiony. 

- Będzie rum na wyrównanie drogi na Woźnicę. 

- Zakrzaczenia przy drogach powinni usunąć właściciele działek. Gmina nie ma na ten cel środków. 

- Drogę do łąk dworskich trzeba wykupić. Obecnie jest robiony podział geodezyjny. 



- Aby moŜliwa była budowa drogi objazdowej Zborów - ul. Janów konieczne jest spełnienie przez obecną drogę 
odpowiednich parametrów, a ta ich nie posiada. 

- Place zabaw będą wykonane do lata 2012. W tym roku odbył się przetarg  na wykonawcę. 

- Park nie moŜe być zagospodarowany przez gminę. Nie wyraziło na to zgody starostwo. 

                       Ad. 14. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 

      Pani Krystyna Liwara: 

- Czy będzie wykonany remont drogi w stronę p. Kapusty w kierunku Rzegocina? 

- Wyremontować dojazd do świetlicy. 

        Pan Andrzej Gądek: 

- Odmulić rowy od Strumienia do drogi. Woda spływa z pól gminy Nowy Korczyn i zalewa rolnikom grunty. 
Właściciele zgadzają się na roboty ziemne przy rowie. 

       Pan Wiesław Sowiński: 

- Wyremontować most drewniany w Ludwinowie. 

- Odmulić rowy. 

      Pan Stanisław Doktór: 

- Popiera przedmówców w sprawie dotyczącej czyszczenia Strumienia. UwaŜa, Ŝe powinien być uregulowany na 
całej długości. 

      Pan Stanisław Grochowski: 

- Czy będą poprawione pobocza przy drodze Piasek Mały – Sułkowice? 

- Oznakować powyŜszą drogę znakami drogowymi. 

 

      Pan Jerzy Łukasiewicz: 

- Kiedy będzie robiona droga Zborów – śuków? 

      Pan Paweł Fortuna: 

- Na drodze Solec-Włosnowice są wybite dołki. 

      Wójt Gminy Adam Pałys: 

- Aby świetlice mogły być remontowane naleŜy zgłosić je do ujęcia w planie budŜetowym na 2012r. 

- Dojazd do świetlicy w Zagórzanach będzie zrobiony. 

- Dalsza droga będzie wykonana w miarę posiadanych środków. 

- JeŜeli wszyscy właściciele  wyraŜą zgodę na roboty to rów od Kanału  będzie czyszczony. 

- Wniosek o naprawę mostu na Rzosce będzie skierowany do Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w 
Kielcach. 



- Odbył się odbiór drogi Piasek – Sułkowice. Będą przeglądy w ramach których zgłaszane będą  usterki. 

- Droga będzie oznakowana. 

- Droga Solec-Włosnowice będzie naprawiona. 

     Pan Józef Prokop: 

- Rolnicy przejeŜdŜają przez jego prywatną działkę. 

                      Ad.15. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący Rady Czesław Stępień 
dokonał zamknięcia IX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

Jednocześnie poinformował, Ŝe obecna na sali Pani Wojewoda Beata Oczkowicz dokona wręczenia odznaczeń 
przyznanych przez Ministra Rolnictwa dla zasłuŜonych rolników i orderów Prezydenta RP dla pracowników 
Urzędu Gminy. 

 

 

Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady 

Danuta Grabda                                                                             Czesław Stępień  

 

 

 


